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VALTUUSTOALOITTEET 2024 

 
Kunnanvaltuusto 18.3.2024 
1/2024 
Petri Hallikainen: kunnantalon alapuolisen tontille rakennettava vuokrataloyhtiö 
 
Kunnanhallitus 27.11.2024 § 247 
Kirnujen Asunnot Oy on suunnitellut alustavasti uusien asuntojen rakentamista Hallinpellontiellä sijaitsevan 
vuokratalon yhteyteen, mutta taloudellisten laskelmien pohjalta aika ei ole ollut vielä oikea korkojen ollessa 
korkealla ja asuntomarkkinan ollessa lähes pysähtyneessä tilassa. Kirnujen Asunnot Oy on Askolan kunnan omis-
tama vuokrataloyhtiö, jonka asuntojen käyttöaste on pysynyt erinomaisissa lukemissa. Vuokrataloyhtiö ei ole 
tarvinnut kunnalta pääomitusta toimintansa kulujen kattamiseen. 
 
Askolan kunnan talous on kääntymässä vuonna 2024 jopa 0,8 miljoonaa euroa alijäämäiseksi, myös vuosi 2025 
on talousarvion mukaan 0,4 miljoonaa euroa alijäämäinen. Kunnalla on meneillään historiallinen investointiput-
ki, kun Askolan koulukeskusta, Askolan lukiota ja Monninkylän liikuntasalia rakennetaan. Investoinnit vuosille 
2024 ja 2025 ylittävät 10 miljoonaa euroa. Kunnalla on edessään vuoden 2025 aikana toteutettava tulevaisuus-
ohjelma talouden tasapainottamiseksi. Vuokrataloyhtiön pääomitus uuden vuokratalon rakennuttamiseksi ei 
tule kysymykseen tässä taloudellisessa tilanteessa. 
 
2/2024 
Petri Hallikainen: valtuustoseminaarin pitäminen. 
 
Kunnanhallitus 17.4.2024: 
Kunnanhallitus antaa esittelytekstissä olevan vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Petri Hallikainen jätti valtuuston kokouksessa 18.3.2024 aloitteen valtuustoseminaarin pitämisestä mahdolli-
simman pian. Aloite on kokonaisuudessaan oheismateriaalina. 
 
Aloitteessa esitetään, että Askolassa pidetään valtuustoseminaari mahdollisimman nopeasti. Valtuustoseminaa-
rille aloitteen tekijä näkee tarpeita muun muassa seuraavista syistä: kuntastrategian päivittäminen, valtuutettu-
jen kouluttaminen kokoustekniikkaan ja nykyaikaiseen johtamiseen sekä valtuuston kokousaikataulun tiukenta-
minen. 
 
Askolan kuntastrategia hyväksyttiin vuosille 2022-2025 kunnanvaltuuston kokouksessa 16.11.2021. Kuntastrate-
gia on toisin sanoen päivitetty kerran meneillään olevan valtuustokauden aikana kuten kuntalain mukaan tulee-
kin toimia. Kunnanhallitus päätti kokouksessaan 17.1.2024, että vuoden 2025 talousarvioprosessin yhteydessä 
on jo syytä kokonaisvaltaisesti tarkastella, onko kuntastrategiassa sellaisia kohtia, joita on syytä päivittää ohjaa-
maan vuoden 2025 toimintaa ja taloutta. 
 
Askolan kuntastrategian mukaisesti toimintamme perustuu seuraaville arvoille: positiivisuus, osallisuus, turvalli-
suus, joustavuus ja kestävyys. Toteutamme kuntastrategiaa tavoitteiden kautta, jotka tukevat kuntalaisten hy-
vinvointia elämän eri vaiheissa sekä elinvoimana että hyvinvointina. Elinvoiman tavoitteet kuntastrategiassam-
me ovat yritysmyönteisyys, toimivat yhteydet, kestävä talous, arkijärki kunnan toiminnassa, positiivinen imago, 
avoin ja ratkaisukeskeinen toimintatapa. Hyvinvoinnin tavoitteet ovat ajanmukainen palveluverkko, palveluiden 
saatavuus ja saavutettavuus, hyvinvoiva henkilöstö, kehittyvät ja ennaltaehkäisevät hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämispalvelut sekä turvallinen, osallistava ja viihtyisä elinympäristö. 
 
Kuntastrategian päivitystarpeen tarkastelu on aloitettu kunnan johtoryhmässä. Seuraavan kerran johtoryhmä 
käsittelee asiaa kokouksessaan 13.5.2024. Kunnanvaltuusto osallistuu päivitystarpeen tarkasteluun valtuuston 
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iltakoulussa 20.5.2024. Valtuuston kokouksessa 18.3.2024 valtuutetuille on annettu tiedoksi, että Askolan 
kunnassa järjestetään seuraavat valtuustoseminaaria vastaavat iltakoulut 20.5.2024 ja 19.8.2024. 
 
Kunnanvaltuusto 13.5.2024 
3/2024 
Hannu Vihreäluoto: Askolan kunnan on torjuttava maksuttoman toisen asteen koulutuksen romuttaminen 
 
Osaaminen ja elämänlaatu -lautakunta 27.8.2024 
Osaaminen ja elämänlaatu -lautakunta antaa seuraavassa esitetyn vastineen valtuustoaloitteeseen. 
Petteri Orpon (kok.) hallitus tiedotti 16.4.2024, että se aikoo rajata oppivelvollisten maksuttomat oppimateriaa-
lit ja ylioppilaskokeet sekä koulumatkatuen sen kalenterivuoden loppuun, jonka kuluessa opiskelija täyttää 18 
vuotta. Lukiolaiset ja monet muut tahot ovat sen jälkeen tuoneet jykevästi esille, kuinka vahingollisia seurauksia 
maksuttoman toisen asteen perumisella voisi olla. 
9.8.2024 Kehysriihessä päätettyä toisen asteen oppimateriaalien maksuttomuuden rajausta ei toteuteta. 
 
Hallitus on löytänyt maksuttoman toisen asteen suuruiset säästöt toisen asteen koulutuksen hankerahoituksesta 
ja ammatillisen koulutuksen strategiarahoituksesta. Nämä leikkaukset ovat myös kipeitä, mutta tekevät huomat-
tavasti vähemmän hallaa koulutuksen saavutettavuudelle ja nuorten hyvinvoinnille. Strategia- ja hankerahoitus 
eivät kohdistu koulutuksen perustoimintaan. Opetus- ja kulttuuriministeriö on tehnyt korvaavasta säästöstä 
ehdotuksen, joka sisältyy valtiovarainministeriön talousarvioehdotukseen. Kehysriihen päätöksellä aloitteessa 
esitetty asia ei siis ole toteutumassa. 
 
4/2024 
Matti Jäppilä: vuokratonttien lunastamiskampanja 
 
Kunnanhallitus 18.12.2024 § 279 
Kunnanhallitus antoi vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Askolan kunnan talous on tiukentunut, ja vuokratonttien tuomat vuokratuotot ovat osa kunnan tuloja. Kampan-
ja, jossa tontteja tarjottaisiin alennettuun hintaan, voisi tuoda kunnalle kertaluonteisia tuloja lunastamisajan-
kohtana, mutta samalla se poistaisi pysyviä vuokratuloja tulevaisuudessa. Tämä heikentäisi pitkän aikavälin ta-
loudellista vakautta, mikä ei ole tässä taloustilanteessa mahdollista. 
 
On tärkeää huomioida, että Askolan kunnan vuokratontilla asuvat voivat nykyisen käytännön mukaisesti lunas-
taa tonttinsa omakseen voimassa olevan vuokrasopimuksen ehtojen mukaisesti. Näin ollen lunastusmahdolli-
suus on jo olemassa, vaikka alennuskampanjaa ei tällä hetkellä järjestetty. Mahdollista kampanjaa talous- ja 
elinvoimavaikutuksineen voidaan tarkastella uudelleen vielä tulevien taloussuunnitelmakauden vuosien aikana. 
 
5/2024 
Matti Jäppilä ehdotus liikuntatyöryhmän perustamiseksi Askolan liikuntapaikkojen kunnon ja  
kunnostamisen tehostamiseksi 
 
Elinympäristölautakunta 01.10.2024 § 107 
Elinympäristölautakunta esitti kunnanhallitukselle luottamushenkilöistä koostuvan urheilualueiden  
tarkasteluryhmän perustamista, joka laatii urheilualueista esitysraportin elinympäristön palvelualueelle,  
elinympäristölautakunnalle ja kunnanhallitukselle. Tarkasteluryhmän raportin esitykset huomioidaan  
urheilualueiden kehittämisessä. 
 
Kunnanhallitus 09.10.2024 § 201 
Ryhmää ei perusteta vaan liikuntapaikkojen tarkastelu tehdään osana vuosittaista hyvinvointiraporttia. 
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Liikuntapaikkojen kehittämiseen panostetaan poikkihallinnollisesti yhteistyöllä lautakuntien, neuvostojen ja  
kuntalaisten kanssa. Lautakuntien yhteisroolia liikuntapaikkojen osalta tiivistetään. Palauteketjutuksen  
toteutumista tarkastellaan ja toimeksiantojen toteutumista valvotaan. 
 
Kunnanvaltuusto 10.6.2024 
 
6/2024 
Kokoomus ja Kristillisdemokraatit: Tallentavat valvontakamerat urheilu- ja virkistyspaikoille 
 
Elinympäristö 1.10.2024 § 106 
Elinympäristölautakunta hyväksyi palvelualuejohtajan esityksen kameravalvontojen lisäyksestä urheilualueille. 
 
7/2024 
Kokoomus ja Kristillisdemokraatit sekä Perussuomalaisten valtuustoryhmä: Kioski Takajärvelle 
 
Osaaminen ja elämänlaatu -lautakunta 16.1.2025 § 8  
Osaaminen ja elämänlaatu -lautakunta antoi vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Kokoomuksen ja Perussuomalaisten valtuustoryhmät ovat 10.6.2024 esittäneet valtuustoaloitteen kioskin saa-
miseksi Takajärvelle. Valtuustoaloitteessa tuodaan esille, että toiminta olisi loistava tilaisuus nuorille päästä ko-
keilemaan yritystoimintaa, asia voitaisiin nivoa esim. lukion opetukseen ja, että nuorisovaltuustolla olisi oma 
roolinsa asian toteuttamisessa. 
 
Nuorisovaltuusto on yleistermi nuorten kunnallisille vaikuttajaryhmille. Kuntalain (10.4.2015/410) 26 §:n mu-
kaan kunnanhallituksen on asetettava nuorten osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien varmistamiseksi 
nuorisovaltuusto tai vastaava nuorten vaikuttajaryhmä (nuorisovaltuusto) ja huolehdittava sen toimintaedelly-
tyksistä. 26 §:n mukaan nuorisovaltuustolle on annettava mahdollisuus vaikuttaa kunnan eri toimialojen toimin-
nan suunnitteluun, valmisteluun, toteuttamiseen ja seurantaan asioissa, joilla on merkitystä kunnan asukkaiden 
hyvinvointiin, terveyteen, opiskeluun, elinympäristöön, asumiseen tai liikkumiseen sekä muissakin asioissa, joi-
den nuorisovaltuusto arvioi olevan lasten ja nuorten kannalta merkittäviä. Nuorisovaltuusto tulee ottaa mukaan 
lasten ja nuorten osallistumisen ja kuulemisen kehittämiseen kunnassa. 
 
Nuorisovaltuuston vaalit on pidetty 2.12.2024, jonka myötä uusi nuorisovaltuusto on aloittanut toimintansa. 
Nuorisovaltuusto koostuu seitsemästä (7) jäsenestä, se tapaa säännöllisesti ja toimii oman toimintasuunnitel-
mansa mukaan. 
 
Askolan lukion lukuvuoden 2024-2025 yhtenä toiminnallisena tavoitteena on yrittäjyys- ja työelämäpainotuksen 
käynnistäminen. Tavoitteen tarkoituksena on tarjota opiskelijoille lukion oppimäärää syventävämpi katsaus yrit-
täjyyteen ja työelämään ja saada siten paremmat valmiudet jatko-opintoihin ja tulevaisuuden suunnitteluun. 
Lisäksi tavoitteena on edistää korkeakoulu- ja työelämäyhteistyötä esim. Haaga-Helian ja Askolan Yrittäjien 
kanssa. Keskeisenä tavoitteena on tutustua eri aloihin, ammatteihin ja uramahdollisuuksiin sekä työelämä- ja 
yrittäjyystaitoihin myös osana jokaisen oppiaineen opintoja. Opettajat ja opinto-ohjaaja tukevat opiskelijoita 
omien vahvuuksien tunnistamisessa ja tulevaisuuden suunnittelussa. Yhteisön työtä tukee yrittäjyys- ja työelä-
mätiimi. Keskeisiä yhteistyötahoja ovat lisäksi Nuorten talous ja yrittäjyys NYT sekä Uskalla yrittää -tapahtuma 
keväällä 2025. Lukion opetussuunnitelman perusteissa (LOPS2021) kuvataan laaja-alaisen osaamisen osa-alueet, 
jotka muodostavat kaikkien oppiaineiden yhteiset tavoitteet. Mm. yhteiskunnallinen osaaminen -
aihekokonaisuuteen sisältyy opiskelijan uudistumiskyvyn, työelämävalmiuksien ja yrittäjämäisen asenteen tu-
keminen. 
 
Kunnan nuorisopalvelut toimii nuorisovaltuuston toimijoiden tukena. Lukion rehtori tuo lausunnossaan 
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9.12.2024 esille, että yrityskurssilla on mahdollista suunnitella opetussuunnitelman mukaisesti yrityksen lii-
keideaa, toimintaa, taloutta, markkinointia ja tarkastella muuta yrittäjyyteen kuuluvaa sisältöä. 
 
Askolan kunta haluaa palvella paikallisia yrityksiä mahdollisimman kattavasti. Kunta on tehnyt yhteistyösopimuk-
sen ProAgria Etelä-Suomen kanssa yrityspalvelujen tuottamisesta askolalaisille ja alueelle sijoittumista suunnit-
televille yrityksille. Askolan kunnan kotisivuilta löytyy myös lisätietoa yritystoiminnan rahoitukseen ja yrityksen 
perustamiseen liittyen.  
 
Askolan kunta suhtautuu myönteisesti nuorten aloitteelliseen yritystoimintaan. Kunta ei kuitenkaan näe mah-
dolliseksi lähteä mukaan yritystoiminnan järjestäjäksi. Yrittäjyyskasvatuksen hengessä nuoria kannustetaan oma-
aloitteisuuteen ja yrittäjämäisen asenteen vahvistumiseen. Valtuustoaloitteen teemassa on tärkeätä huomioida 
mm. yrityksen liiketoimintasuunnitelma, yritystoiminnan sijainti, luvat ja säädökset, rahoitus yrityksen perusta-
miseen ja toiminnan käynnistämiseen, tuotevalikoima, markkinointi, asiakaspalvelu ja henkilöstö sekä kilpailu. 
Lisäksi on tärkeätä kartoittaa eri järjestöjen (4H, Suomen Yrittäjät, Yksityisyrittäjäin säätiö jne.) mahdollisuudet 
tukea aloitteellista ja aloittavaa yritystoimintaa. 
 
Kunnanvaltuusto 12.8.2024 
 
8/2024 
Anna-Mari Eloranta: Koulumatkan korvauksen alentaminen 7km-> 4km toisen asteen koulutuksessa 
 
Osaaminen ja elämänlaatu -lautakunta 28.11.2024 § 110 
Vastauksena valtuustoaloitteeseen esitetään seuraavaa: Toisen asteen opiskelijoiden koulumatkat  
 
Koulumatkojen maksuttomuudesta säädetään koulumatkatukilaissa koulumatkatukilaki 48/1997), (Laki koulu-
matkatukilain muuttamisesta 1223/2020). Laki määrittelee Kelan asettamat koulumatkojen korvaukset  
toisen asteen opiskelijoille.  Kunta tai koulutuksen järjestäjä ei ole velvollinen järjestämään toisen asteen koulu-
tuksessa oleville opiskelijoille koulukuljetusta. Tämä koskee myös oppivelvollisuuslain 16 §:n nojalla maksutto-
maan koulutukseen oikeutettua opiskelijaa.  Askolan kunta ei voi vaikuttaa Kelalle asetettuihin kilometri määriin  
alentamalla niitä (7) seitsemästä kilometristä (4) neljään kilometriin. Toisen asteen opiskelijalla on mahdollisuus 
hakea tukea koulumatkoihin Kelalta.   
 
Kunnanvaltuusto 16.10.2024 
9/2024 
Anna-Mari Eloranta: Sähköisen/sähköavusteisen liikkumisen tukemisen hanke. Deto 
 
Kunnanhallitus 18.12.2024 § 281 
Kunnanhallitus antoi vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Askolan kunta pitää kestävän liikkumisen edistämistä tärkeänä osana asukkaiden hyvinvointia. Kunta kartoittaa 
parhaillaan erilaisia keinoja parantaa asukkaidensa liikkumista niin kunnan sisäisesti kuin kuntarajojen ylitse esi-
merkiksi työmatkojen ja harrastusmatkojen helpottamiseksi. Tässä työssä hyödynnetään järjestetyn asukasky-
selyn tuloksia, jotka analysoidaan ja otetaan huomioon kehittämistoimenpiteiden suunnittelussa. 
 
Askolan kunta on jo ottanut askeleita sähköavusteisen liikkumisen tukemiseksi tarjoamalla henkilöstölleen mah-
dollisuuden työmatkapyöräetuun, joka kattaa myös sähköpyörät. Kaupunkipyöräjärjestelmää ei kuitenkaan näh-
dä Askolan olosuhteisiin sopivana ratkaisuna. Sen sijaan kunta tulee kartoittamaan malleja, joissa koulujen käyt-
töön hankittaisiin sähköavusteisia pyöriä. Näitä voitaisiin hyödyntää sekä koulumatkoilla että harrastuksiin suun-
tautuvilla matkoilla, mahdollisesti hankerahoituksen tukemana. 
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Kuntien väliseen liikkumiseen, kuten esimerkiksi työ- ja asiointimatkoihin muihin kuntiin ja kaupunkeihin, arvi-
oidaan olevan sopivin ratkaisu hyödyntää aiemmin käytössä olleen kyläkyyti-mallin kaltaisia toimintatapoja. Tä-
mänkaltaiset mallit mahdollistavat joustavaa ja yhteisöllistä liikkumista kuntien välillä ympäristöystävällisesti ja 
kustannustehokkaasti. 
 
Askolan kunta jatkaa aktiivisesti liikkumiseen liittyvien ratkaisujen selvittämistä ja kehittämistä asukkaiden tar-
peiden ja kunnan resurssien mukaisesti. 
 
Kunnanvaltuusto 14.11.2024 
10/2024 
Hannu Vihreäluoto: Ison Pirtin urheilukentälle aidat ja portit. Elinympäristö 
 
Elinympäristö 17.12.2024 § 143 
Elinympäristölautakunta on kokouksessaan 1.10.2024 hyväksynyt investointisuunnitelman, jossa Kirkonkylän 
kentälle on varattu määrärahaa vuodelle 2025 keskuskentän korjaukseen, valvontakameroihin sekä kuntoportai-
siin. Vuodelle 2026 on varattu määrärahat urheilukentän aitoihin. Kunnanvaltuusto on hyväksynyt investoinnit 
kokouksessaan 14.11.2024. 
 
Elinympäristölautakunnalla on oikeus päättää määrärahan siirroista pääkustannuspaikkojen sisällä. Mikäli kes-
kuskentän korjauksista vuonna 2025 jää määrärahaa voidaan myös keskuskentän tarvittavia aitauksia tarkastella 
elinympäristölautakunnan erillisellä päätöksellä.  
 
 
11/2024 
Anna-Mari Eloranta: Kunnan sähköisen kokousohjelman uusiminen, DeTo 
 
Kunnanhallitus 22.1.202 §  
Kunnanhallitus antoi vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Hallintojohtaja tulee lähettämään Innofactorille toiveen siitä, että sähköisen kokoushallinnan  
äänestysominaisuuksiin lisätään toiminto, että muut äänestäjät eivät voisi nähdä annettuja ääniä ennen kuin  
kokouksen sihteeri on äänestyksen päättänyt. 
 
12/2024 
Anna-Mari Eloranta: Kuntalaiskyselyjen järjestäminen vaalien yhteydessä, DeTo 
 
Kunnanhallitus 18.12.2024 § 280 
Kunnanhallitus antoi vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Askolan kunta arvostaa asukkaidensa osallistumista ja mielipiteitä päätöksenteon tueksi. Kunta toteuttaa asuk-
kailleen kyselyitä tarpeen mukaan, riippuen kyseessä olevasta aihepiiristä ja siitä, missä vaiheessa asia on ete-
nemässä kunnan toimielinten kokouskäsittelyyn. 
 
Kuntalaiskyselyjen tavoitteena on kerätä näkemyksiä ja palautetta päätöksenteon tueksi silloin, kun se on asian 
käsittelyn ja valmistelun kannalta ajankohtaista. Mikäli tällaisen kyselyn toteuttamisen tarve ajoittuu sopivasti 
kevääseen samaan aikaan kuin vaalit, voidaan kyselyjä synkronoida äänestysaikataulujen mukaisesti. Tämä edel-
lyttää, että kyselyn toteutustapa ja aikataulu soveltuvat yhteen vaalien kanssa ja että se tukee tehokkaasti pää-
töksenteon valmistelua. 
 
Askola jatkaa kuntalaisten kuulemista joustavasti ja tilanteen mukaan, huomioiden resurssit ja päätöksenteon 
tarpeet. Vaaleihin liittyvän mahdollisuuden hyödyntäminen on osa tätä joustavaa lähestymistapaa. Kunta pitää 
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tärkeänä, että asukkaiden ääni kuuluu heitä koskevissa asioissa, ja jatkaa aktiivisia toimia osallisuuden edistä-
miseksi. 
 
13/2024 
Anna-Mari Eloranta: Tervehdys tavaksi, DeTo 
 
Kunnanhallitus 18.12.2024 § 278 
Kunnanhallitus antoi vastauksen valtuustoaloitteeseen: 
Askolassa monet asukkaat vahvistavat yhteisöllisiä arvoja, osallistuvat tapahtumien ja aktiviteettien järjestämi-
seen vapaaehtoisvoimin ja edistävät yhteisöllisyyttä. Huolimatta siitä, että Askolassa on mahdollisuuksia kohdata 
toinen toisiaan useissa tapahtumissa ja tilaisuuksissa, eivät kaikki askolalaisetkaan toisiaan tunne. Tervehtiminen 
on yksinkertainen, mutta erinomainen tapa rakentaa positiivista ilmapiiriä ja vahvistaa yhteisöllisyyttä. Terveh-
dys on pieni ele, mutta sillä voi olla suuri vaikutus. 
 
Vastauksena valtuustoaloitteeseen Askolan kunta haluaa omalta osaltaan kannustaa tuttuja ja tuntemattomia 
tervehtimään toisiaan. Tervehtiminen on luonteva tapa kohdattaessa naapureita, tuttuja ja tuntemattomia kii-
reisen arjen keskellä. Tämän positiivisen tavan edistämiseksi Askolan kunta haastaa kaikki asukkaat, vierailijat ja 
ohikulkijat tervehtimään toisiaan joulukuun ajan – hymyä unohtamatta! 
 
Haasteen tarkoituksena on herättää keskustelua arjen pienistä mutta merkityksellisistä teoista ja innostaa ihmi-
siä luomaan lämpimämpiä kohtaamisia arkipäivässä. Samalla kunta rohkaisee myös muita yhteisöjä ja organisaa-
tioita pohtimaan, miten yksinkertaiset eleet voivat tehdä paikallisesta yhteisöstä entistä vahvemman ja iloisem-
man. Haaste tullaan jakamaan Askolan kunnan sosiaalisen median kanavissa hashtagilla #muistamoikata. Jaat-
han sinäkin julkaisua eteenpäin omilla sivuillasi. 
 
Tervetuloa mukaan rakentamaan entistä tervehtivämpää ja yhteisöllisempää Askola-henkeä! 
 
Lisäksi kunnanhallitus päätti yksimielisesti osallistua välittämisen SM-kilpailuun keväällä 2025 tavoitellen  
välittämimmän kunnan titteliä. 


